



APEN Voter Guide

Local Ballot Measure Insert

This year, the Asian Pacific Environmental Network helped create the Asian Pacific Islander Voter Guide to inform API voters of important decisions facing our state. Additionally, voters also face critical local decisions. In response to this need, APEN has developed an insert to provide voters with important information on local ballot measures.

Prop	Title	Position	Description
RR	Keep BART Safe and Reliable	Support	Measure R would authorize BART to borrow \$3.5 billion to upgrade outdated railways and tunnels, reduce delays for riders, relieve overcrowding and expand rider access.
A1	Fund Affordable Housing in Alameda County	Support	Measure A1 would authorize the county to borrow \$580 million in bonds to help secure affordable housing for the homeless and other vulnerable populations in Alameda County.
C1	Fund AC Transit	Support	Measure C1 would preserve important local public transportation services for all riders, including seniors, youth and people with disabilities, by extending an \$8/month parcel tax for 20 additional years.
G1	Support Oakland Students and Teachers	Support	Measure G1 would generate approximately \$12.4 million a year through a \$10/month parcel tax that would be used to increase teacher salaries and expand music, art and language opportunities for middle school students.
HH	Soda Tax	Support	Measure HH would impose a 1-cent per ounce tax on sugar-sweetened beverages, exempting milk products, 100% juice, baby formula and diet drinks. Small businesses would be exempt from Measure HH.
II	City Leasing Authority	Support	Measure II would extend maximum lease terms of city-owned property from 66 to 99 years, providing the City with additional incentives for potential investors and developers.
JJ	Protect Oakland Renters	Support	Measure JJ would expand renters' protections by requiring landlords to request approval from the city before increasing rents by more than the cost of living adjustment, and extend just-cause eviction requirements to include more of the city's rental units.
KK	Infrastructure Bond	Support	Measure KK would allow Oakland to borrow \$600 million to repair roads, upgrade libraries, parks, and fire stations, and invest in affordable housing.
LL	Police Commission	Support	Measure LL would establish a commission of civilians to oversee the police department and create a Community Police Review Agency to investigate complaints of police misconduct.



亞太環保網絡選民指南: 本地選票提案附頁

今年, 亞太環保網絡協助編製了「亞太裔選民指南」, 藉此通知亞太裔選民我們加州所面臨的重要決定。 除此之外, 選民亦將面對關鍵性的本地決定。為了回應這一需求, 亞太環保網絡擬定了一份參考資料, 用以提供選民有關本地選票提案的重要訊息。

提案	標題	立場	描述
RR	保持灣區捷運(BART)安全和可靠	支持	RR提案將授權灣區捷運舉債35億元用於升級過時的鐵路和隧道、為乘客減少班車誤點、緩解過度擁擠以及擴大便利乘客進出設施。
A1	提供資金給阿拉美達縣的可負擔房屋	支持	A1 提案將授權縣政府發行債券舉債5億8千萬元, 以便幫忙為阿拉美達縣的無家可歸者和其他弱勢人口取得可負擔住屋。
C1	提供資金給東灣公車局 (AC Transit)	支持	C1提案經由增加一項每月\$8的地塊稅額外20年時間, 將為包括長者、青少年和殘障人士在內的所有乘客保存重要的本地公共交通運輸服務。
G1	支持屋崙學生和老師	支持	G1 提案經由徵收每月\$10的地塊稅, 將產生每年約1千2百40萬元, 資金將用於增加教師的薪金和擴大初中學生在音樂、美術和語言學習方面的機會。
HH	汽水稅	支持	HH 提案將對用糖分加甜的飲品徵收每安士1仙的稅收, 奶類產品、百份百果汁、嬰兒配方和減肥飲品可獲豁免。小商業將獲豁免不受HH提案影響。
II	市政府租借權力	支持	II 提案將延長租借市府擁有物業的最高年限, 由66年增加至99年, 由此給市政府額外的激勵去吸引潛在的投資者和發展商。
JJ	保護屋崙租客	支持	JJ 提案將擴大對租客的保護, 方法是規定房東在增加租金超過生活成本調整以前必須先行向市政府申請許可, 並且延伸公正原由驅逐租客的規定至包括屋崙市更多的出租單位。
KK	基礎建設債券	支持	KK提案將授權屋崙市舉債6億元用於維修道路、升級圖書館、公園以及消防局, 並投資於可負擔房屋。
LL	警政委員會	支持	LL 提案將成立一個由平民組成的委員會來監督警察局, 並創建一個社區警政審查委員會負責調查警察行為不檢的指控。